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Protokół Nr 9/2025 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Finansów 

z dnia 26 luty 2025 r. 

odbytego w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Michalak Norbert – Przewodniczący komisji 

2. Czarniak Janusz – członek komisji 

3. Frontczak Renata – członek komisji 

Nieobecni usprawiedliwieni: 

1. Wojciechowski Patryk – Zastępca Przewodniczącego komisji 

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Kołodziej Piotr – Przewodniczący Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Wochna Monika – starszy inspektor 

4. Milanowska Agnieszka – Kierownik Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego 

w Inowrocławiu 

5. Marszewska Kinga – inspektor  

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Spotkanie z przedstawicielami Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego 

w Inowrocławiu, działającego w ramach Kujawsko-Pomorskiego Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego w Minikowie – działalność ośrodka w odniesieniu do rolników z Gminy 

Dąbrowa Biskupia. 

3. Sprawy bieżące. 

4. Zakończenie. 

Ad.1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 

Po stwierdzeniu quorum Przewodniczący Komisji, radny Norbert Michalak o godz. 12:30 

otworzył posiedzenie Komisji. Następnie powitał Wójta Gminy Pana Marcina Filipiaka, 

Przewodniczącego Rady Gminy Pana Piotra Kołodzieja, zaproszonych gości, członków komisji 

oraz pracowników Urzędu Gminy. 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

Ad.2. Spotkanie z przedstawicielami Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego 

w Inowrocławiu, działającego w ramach Kujawsko-Pomorskiego Ośrodka Doradztwa 
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Rolniczego w Minikowie – działalność ośrodka w odniesieniu do rolników z Gminy 

Dąbrowa Biskupia. 

Radny Norbert Michalak – poprosił Panią Kierownik Powiatowego Zespołu Doradztwa 

Rolniczego w Inowrocławiu o przedstawienie informacji. 

Pani Agnieszka Milanowska – poinformowała, że podstawowym zadaniem Kujawsko-

Pomorskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego jest udzielenie wszechstronnej pomocy 

rolnikom, w celu zwiększenia dochodów gospodarstw rolnych oraz poprawy warunków życia 

na wsi. Zadanie to jest realizowane poprzez: 

- doradztwo indywidualne i grupowe, 

- edukowanie rolników poprzez organizowanie szkoleń, kursów, konferencji i seniorów, 

- opracowanie wniosków o dopłaty z programów UE, 

- organizowanie wystaw, pokazów i konkursów, 

- prowadzenie działalności informacyjnej, 

- prowadzenie działalności wydawniczej – „Wieś kujawsko pomorska”. 

Ponadto Ośrodek świadczy usługi w następującym zakresie: 

1) Prowadzenie m.in: 

- ksiąg rachunkowych i dokumentacji niezbędnej w rachunkowości w gospodarstwach 

rolnych, 

- kursów przygotowujących do uzyskania tytułów kwalifikacyjnych w zawodach 

przydatnych do prowadzenia działalności rolniczej, 

- kursów dla osób zajmujących się obrotem środkami ochrony roślin, 

- kursów z zakresu agroturystyki i rolnictwa ekologicznego, 

- produkcji matek pszczelich, 

- oceny sprawności technicznej opryskiwaczy itp. 

2) Sporządzanie opracowań technologicznych dla gospodarstw w zakresie: 

- oceny możliwości inwestycyjnych gospodarstw rolnych, 

- planów rolnośrodowiskowych, 

- planów przestawienia gospodarstwa rolnego na produkcję metodami ekologicznymi 

lub planów produkcji w gospodarstwach ekologicznych, 

- planów nawozowych, 

- planów technologicznych z produkcji roślinnej, zwierzęcej, warzywniczej 

i sadowniczej oraz działów specjalnych. 

3) Organizowanie targów, wystaw, pokazów, konferencji i innych przedsięwzięć 

upowszechniających wiedzę rolniczą i nowe technologie produkcji. 
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4) Wypełnianie wniosków lub innych dokumentów niezbędnych do ubiegania się 

o przyznanie pomocy finansowej ze środków pochodzących z funduszy Unii 

Europejskiej lub innych instytucji krajowych i zagranicznych.  

Dodała, że wniosków do wypełnienia jest mnóstwo i są one bardzo obszerne, że rolnicy sami 

sobie by z nimi nie poradzili. Rolnicy boją się wszelkich nowości z uwagi na prowadzone 

kontrole.  

Ponadto Pani Agnieszka Milanowska poinformowała, o bezpłatnym szkoleniu pn.: Metody 

ograniczające stosowanie antybiotyków w produkcji zwierzęcej – szkolenie dla 

beneficjentów ekoschematu Dobrostan zwierząt. Zgodnie z § 48 ust. 7b rozporządzenia 

dobrostanowego – w przypadku, gdy rolnik nie odbył szkolenia, to nakłada się na niego karę 

wynoszącą 30% płatności dobrostanowej, jaka by mu przysługiwała, gdyby odbył szkolenie. 

Szkolenie to jest prowadzone w formie ekranowej (dostępne online cały czas przez 24 

godziny), online oraz stacjonarnie.  

Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Dyskusja: 

Pani Kinga Marszewska – zadała pytanie, co z pomocą suszową? 

Pani Agnieszka Milanowska – odpowiedziała, że Ministerstwo Rolnictwa uruchamia specjalną 

pomoc suszową dla rodzin. Wsparcie będzie skierowane do gospodarstw, w których w 2024 

roku susza spowodowała straty powyżej 15%. Stawka pomocy wyniesie 3 000,00 zł (stawka 

ta nie jest do hektara). Wniosek będzie trzeba złożyć na formularzu opracowanym przez 

Agencję i udostępnionym na jej stronie internetowej do 10 kwietnia 2025 r.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy Ośrodek przypomina rolnikom o obowiązku 

ubezpieczenia? 

Pani Agnieszka Milanowska – odpowiedziała, że tak, jednak nie zmusi się do tego rolników, 

ponieważ nie ma kar.  

Radny Janusz Czarniak – stwierdził, że nie wszystkie uprawy można ubezpieczyć mimo, że 

rolnicy by chcieli.  

Pani Agnieszka Milanowska - poinformowała również, że szuka ładnego gospodarstwa do 

zgłoszenia w konkursie. Takie gospodarstwo z pewnością byłoby promocją dla gminy. 

Pani Kinga Marszewska – zadała pytanie, jakie kryteria musi spełniać takie gospodarstwo? 

Pani Agnieszka Milanowska – odpowiedziała, że takie gospodarstwo musi być ładne, 

zadbane, musi inwestować, rozwijać się itp.  

Radna Renata Frontczak – stwierdziła, że ma już kogoś na myśli, ale musi porozmawiać z tymi 

mieszkańcami, czy wyrażą zgodę.  

Pani Agnieszka Milanowska – dodała, że organizują również konkursy dla Kół Gospodyń 

Wiejskich, agroturystyki, bezpieczne gospodarstwo, olimpiada wiedzy rolniczej itp.  

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie odnośnie rachunkowości dla młodego rolnika? 



 4 

Pani Agnieszka Milanowska – odpowiedziała, że młody rolnik musi prowadzić księgowość w 

odpowiednim programie i wówczas musi podpisać umowę z ODR, ponieważ mają taki 

program, albo z prywatną firmą, która taki program posiada. Dodała, że dzisiaj otrzymanie 

dotacji na młodego rolnika nie jest takie proste jak kiedyś.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, czy w ODR dyżuruje jakiś prawnik dla rolników? 

Pani Agnieszka Milanowska – odpowiedziała, że nie.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu.  

Przewodniczący Komisji Pan Norbert Michalak podziękował Pani Agnieszce Milanowskiej za 

przybycie i przedstawienie tematu. 

Ad.3. Sprawy bieżące. 

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, co z koszeniem trawy w tym roku? Czy już 

wiadomo, kto będzie to robił? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że zostały wysłane zapytania ofertowe do firm. 

Radny Piotr Kołodziej – stwierdził, że warto jest dobrze przemyśleć i zaznaczyć dokładnie 

miejsca, gdzie ma dana firma kosić, żeby nie było takich nieporozumień, jak w zeszłym roku. 

Wójt Gminy – dodał, że tak naprawdę można było się dogadać z tą firmą i ustalić dokładne 

tereny koszenia, a nie mówić, że jest wszystko źle.  

Radny Norbert Michalak – zadał pytanie, co z wiatrakami? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że jest po rozmowie z urbanistą i będzie przygotowana uchwała 

z wszystkimi proponowanymi lokalizacjami.  

Nie było więcej pytań.  

Ad.4. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Komisji, radny Norbert 

Michalak podziękował wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 26 lutego 2025 r. , godz. 14:30 

  Protokołowała    Prowadzący posiedzenie 

  Monika Wochna    Norbert Michalak 


